
 P R O T O K Ó Ł   NR  XXI/2016 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 28 listopada 2016 roku 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 z przerwą 15-minutową w godz. 1420– 1435 i trwało 

do godz. 1600. 

 
 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 14 radnych. Nieobecny radny Piotr 

Kasperkowicz - nieusprawiedliwiony. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Dorota Frydrych 

      - Marta Such 

      - Marek Aftanas 
 

(listy obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy, 

- Zastępca Wójta Gminy, 

- Skarbnik Gminy, 

- Dyrektor Samorządowego Przedszkola, 

- Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej, 

- Dyrektor Publicznego Gimnazjum. 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 
 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie informacji z działalności Samorządowego Przedszkola im. Wandy Chotomskiej  

w Krościenku Wyżnym, Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku 

Wyżnym oraz Publicznego Gimnazjum im. Pokolenia Kolumbów w Krościenku Wyżnym 

w roku szkolnym 2015/2016. 

6. Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2015/2016. 

7. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy Krościenko Wyżne oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za pojemnik z odpadami komunalnymi. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowych. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystywania. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Krościenko Wyżne. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 

2016 rok. 

17. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

18. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1 

Rozpoczynając XXI w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący 

Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie podpisanej listy obecności stwierdził, iż w momencie otwarcia w sesji 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Ad. 3 

 Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przystąpił do przyjęcia 

proponowanego porządku obrad. 

 

Wójt Gminy oraz radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec 

czego Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do jego przegłosowania. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła porządek obrad XXI Sesji. 

 

Ad. 4 

Kolejno przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XX/2016 z XX sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 21 października 2016 r., wobec czego Przewodniczący Rady Gminy 

– Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ 

NR XX/2016 z sesji z dnia 21 października 2016 r. 
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Ad. 5 

W punkcie piątym porządku Rada przystąpiła do przyjęcia informacji z działalności 

Samorządowego Przedszkola im. Wandy Chotomskiej w Krościenku Wyżnym, Publicznej 

Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym oraz Publicznego Gimnazjum 

im. Pokolenia Kolumbów w Krościenku Wyżnym w roku szkolnym 2015/2016. 

 

Dorota Frydrych – Dyrektor Samorządowego Przedszkola im. Wandy Chotomskiej 

przedstawiła szczegółową informację o działalności Samorządowego Przedszkola w roku 

szkolnym 2015/2016 (informacja w załączeniu). 

 

W trakcie wypowiedzi Dyrektor Samorządowego Przedszkola na salę obrad przybył radny 

Paweł Lorens. Od tej pory w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zaznaczając, że co prawda 

przyjęcie informacji dotyczy poprzedniego roku szkolnego, zapytał o obecną sytuację związaną 

z powiększeniem Przedszkola o kolejny oddział. 

 

Dorota Frydrych – Dyrektor Samorządowego Przedszkola potwierdziła, że w obecnym roku 

szkolnym w Przedszkolu funkcjonuje 4 oddziały, do których uczęszcza łącznie 99 dzieci. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, czy w związku z powiększeniem Przedszkola 

zaplecze lokalowe dla dzieci jest wystarczające. 

 

Dorota Frydrych – Dyrektor Samorządowego Przedszkola wytłumaczyła, że zaplecze to jest 

wystarczające. Uzupełniła, że celem urządzenia sali relaksacyjnej dla dzieci zamieniono  

z Gminną Biblioteką pomieszczenia, a dzięki tej zamianie Przedszkole uzyskało dużo większą 

salę, gdzie można zorganizować dodatkowe zajęcia dla dzieci w razie niepogody. 

 

Radny Stanisław Wierdak odnosząc się do pisemnej informacji o działalności jednostki 

dopytał, z czym powiązane jest nabywanie poczucia przynależności narodowej w ramach 

edukacji przedszkolnej placówki. 
 

Dorota Frydrych – Dyrektor Samorządowego Przedszkola wyjaśniła, że chodzi o takie działania 

jak m.in. wycieczka do Izby Muzealnej, obchodzenie Dnia Niepodległości i Święta Flagi oraz 

zapraszanie rozmaitych gości związanych z miejscowością. 
 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wskazał, iż w naszej miejscowości funkcjonują dwa 

Przedszkola. Dopytał czy pomiędzy tymi Przedszkolami występują jakieś formy współpracy. 
 

Dorota Frydrych – Dyrektor Samorządowego Przedszkola poinformowała, że współpraca ta 

jest nawiązywana jeżeli zachodzi taka potrzeba i w szczególności przejawia się ona we 

wspólnym organizowaniu różnego rodzaju uroczystości jak przykładowo Koncert 

Charytatywny lub organizacja Dnia Dziecka. 
 

Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” przyjęciem informacji głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła informację z działalności 

Samorządowego Przedszkola im. Wandy Chotomskiej w Krościenku Wyżnym w roku 

szkolnym 2015/2016. 

 

Następnie prowadzący obrady Antoni Dębiec oddał głos Dyrektorowi Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym. 

 

Marta Such – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej przedstawiła obszerną informację  

o pracy kierowanej jednostki w roku szkolnym 2015/2016 (informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o przebieg remontów, jakie 

miały miejsce w trakcie obecnego roku w budynku Szkoły oraz budowę boiska sportowego. 

 

Marta Such – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej poinformowała, że prace związane  

z budową boiska przy Szkole zostały zakończone i odebrane. Odnosząc się do prac 

remontowych wyjaśniła, że zostały one przeprowadzone na szeroką skalę, bowiem objęły one 

remont instalacji centralnego ogrzewania, łazienki, kanalizację sanitarną oraz przede 

wszystkim halę sportową tj. wykonanie zadaszenie oraz odnowienie parkietu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że boisko sportowe przy Szkole zostało rozliczone 

do 15 listopada, a dokumentacja z tym związana przesłana do Ministerstwa Sportu i Turystyki. 

 

Radny Stanisław Wierdak odnośnie wyników ogólnopolskiego sprawdzianu szóstoklasistów 

zauważył, że wyniku osiągnięte przez uczniów z języka polskiego i matematyki to bardzo dobre 

rezultaty. Wobec tego dopytał, czy uczniowie nie lubią języka angielskiego. 

 

Marta Such – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej zorientowała, że w roku ubiegłym 

uczniowie po raz pierwszy pisali sprawdzian z języka angielskiego. Wyjaśniła, że być może 

jest to kwestia dopracowania metody przygotowania do tego typu egzaminu, bowiem z języka 

polskiego i matematyki schemat taki został już wypracowany. 

 

Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” przyjęciem informacji głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła informację z działalności 

Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym w roku 

szkolnym 2015/2016. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady - Antoni Dębiec oddał głos Markowi Aftanasowi - Dyrektorowi 

Publicznego Gimnazjum im. Pokolenia Kolumbów w Krościenku Wyżnym, który  

w szczegółach omówił sprawozdanie z pracy placówki za rok szkolny 2015/2016 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 



 

 

5 

 

W otwartej dyskusji radny Marek Filar zwracają się do Dyrektora Szkoły Podstawowej oraz 

Publicznego Gimnazjum poprosił o przekazanie podziękowań dla nauczyciela muzyki za 

prowadzone przez niego zajęcia pozalekcyjne. Podkreślił, że osiągnięcia przez niego 

uzyskiwane z dziećmi ze Szkoły Podstawowej i Gimnazjum to wysoka klasa. Zaznaczył, że 

zarówno mieszkańcy jak i osoby z poza gminy są pełni podziwu dla tej osoby i zazdroszczą 

nam takiego człowieka, który tak potrafi pracować z dziećmi, że zdobywają one bardzo 

wysokie miejsca na każdych konkursach, gdzie tylko się pojawią.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec w imieniu zgromadzonych przyłączył się do tych 

podziękowań, bowiem jak zaznaczył nauczyciel ten to prawdziwy człowiek orkiestra. 

 

Marek Aftanas - Dyrektor Publicznego Gimnazjum zaakcentował, że działania te są doceniane 

przez wszystkich, a ich owoc stanowią wyróżnienia i zajęte miejsca na przeróżnych konkursach 

przez uczniów.  

 

Radny Jan Omachel podziękował Dyrektorom Szkół za udostępnianie pomieszczeń oraz 

udzielane wsparcie na rzecz szczepu harcerskiego. 

 

Radny Paweł Lorens zagadnął temat zbliżających się dużych zmian w systemie oświaty.  

W związku z tym dopytał jak wygląda kwestia etatów w szkole w sytuacji kiedy jeden  

z oddziałów nie wejdzie do Szkoły Podstawowej. Zaznaczył, że nie chodzi w tym pytaniu  

o szczegóły lecz o własne przemyślenia i analizę pod kątem organizacyjnym. 

 

Marta Such – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej wyjaśniła, że nie ma jeszcze podstawy 

programowej i ciężko jest coś więcej w tej chwili powiedzieć. Wspomniała, że jeżeli zostanie 

to na tym etapie jak do tej pory nauczyciele uczący fizyki, chemii czy biologii w Gimnazjum 

nadal znajdą zatrudnienie w wyniku reorganizacji. 

 

Marek Aftanas - Dyrektor Publicznego Gimnazjum wyjaśnił, że w najbliższym tygodniu ukaże 

się wstępna siatka godzin i wówczas będzie wiadomo ile godzin konkretnych przedmiotów 

będzie w nowym systemie. Dodał, że w związku z tym będzie możliwość ewentualnego 

przymierzenia nauczycieli do kwalifikacji pod kątem możliwości zatrudnienia w nowej 

strukturze. Zaznaczył, że również młodzież zainteresowana jest tematem zmian w oświacie. 

 

Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził głosowanie.  

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” przyjęciem informacji głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła informację z działalności 

Publicznego Gimnazjum im. Pokolenia Kolumbów w Krościenku Wyżnym w roku 

szkolnym 2015/2016. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podziękował Dyrektorom za udzielone przez nich 

informacje. 
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Ad. 6 

Rada przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy o stanie 

realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016.” 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił przedmiotową informację, zgodnie z art. 5a ust. 4 

ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2016 r. poz. 1943 z poźn. zm.) 

w myśl którego organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia organowi 

stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny (informacja w załączeniu). 

 

Ad. 7 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy  

za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że okres międzysesyjnym można podzielić na dwie 

kategorie spraw. Pierwsza z nich dotyczy zakończenia zadań inwestycyjnych zapisanych  

w budżecie tj. realizacji następujących inwestycji: 

1) wyremontowane zostały wszystkie zaplanowane do wykonania drogi, a więc na Krościenku 

Wyżnym była to droga boczna od ulicy Marynkowskiej oraz drogi boczne od ulicy 

Południowej. Prace zostały zakończone i odebrane. 

2) w Pustynach zakończono i są do odbioru prace na drodze bocznej od ulicy Wspólnej. 

3) do wykonania w roku bieżącym pozostaje jeszcze parking przy kościele. Prace idą w bardzo 

dobrym tempie i jest spora szansa ich zakończenia do świąt pomimo tego, że aura zbytnio 

nie sprzyja. 

4) tak jak zostało to wcześniej powiedziane zakończono prace związane z budynkiem Szkoły  

i jej otoczeniem, w tym zakończono prace związane z budową boiska. Wniosek do 

Ministerstwa Sportu i Turystyki rozliczający to zadanie do 15 listopada został złożony.  

W najbliższych tygodniach powinien zostać podpisany aneks kończący i rozliczający 

całkowicie zadanie. Kwota udzielonej dotacji wyniesie 205 tys. zł. 

5) druga kategoria spraw dotyczy spraw wewnątrz Urzędu i zarządzeń, które obrazują bieżące 

działania. W tym miejscu Wójt przedstawił informację o wydanych zarządzeniach w okresie 

międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 25 października 2016 r. do dnia 23 listopada 2016 r. 

(informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji radny Edward Marszałek, w kontekście ZARZĄDZENIA  

NR IV/ 282 /2016 w sprawie powołania Komisji do przeprowadzenia przetargu pisemnego na 

sprzedaż drzewa na pniu i drewna w Gminie Krościenko Wyżne, zauważył wielką łatwość  

w pozbywaniu się drzew z otoczenia. Przypomniał, że w ciągu kilku ostatnich lat wyginęły lipy 

przy przynoszeniu kapliczki pod budowę drogi, zniknęły stare buki z Księżego Lasu, a kolejne 

przykłady takich działań znajdują się w otoczeniu Kościoła. Wspomniał również wycięty  

w ostatnim czasie klon przy Wisłoku, sadzony w czasach kiedy stał stary Kościół oraz świerki 

przy Szkole. Radny odnotował, iż martwi go brak nowych zasadzeń w miejsce wycinanych  

z naszego otoczenia drzew. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy wyjaśnił, że decyzje  

o wycince drzew z terenu, w posiadaniu którego jest gmina wydaje Starostwo Powiatowe,  

a jego rozstrzygnięcia są przemyślane i stanowią całość działania. W zakresie wycinki drzew 

przy Urzędzie zaznaczył, iż pozostawiono drzewa zdrowe i posiadające pewną wartość, 
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wycięto zaś drzewa krzywe lub te które nie pasują do planowanego do wykonania zakresu prac 

w zakresie zagospodarowania terenu wokół budynku. W kwestii wycinki drzew przy Szkole 

objaśnił, że decyzja na wycinkę została uwarunkowana koniecznością dokonania nowych 

nasadzeń, które w konsekwencji wycinki nastąpiły. Dopowiedział, iż w przypadku wniosku 

złożonego przez osobę fizyczną, czy też parafię, bo również o niej mowa, wniosek taki 

argumentowany jest konkretnym zdarzeniem lub stanem tj. jest to uzasadniane w tym sensie, 

że coś tam będzie robione np. droga w przypadku klonu, który stał na starym kościelisku. Wójt 

zaznaczył, że teren w położeniu którego znajdował się klon nie stanowił własności gminnej. 

 

Radny Edward Marszałek uzupełnił, że jest jeszcze jedna sprawa, tj. że wycinamy gatunki 

rodzime, a pozostawiamy gatunki obce jak tuje czy cyprysiki. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zakomunikował, że usunięto wszystkie tuje. 

 

Radny Edward Marszałek wspomniał także krzewy i drzewa posadzone przez dzieci i harcerzy, 

które zostały zniszczone poprzez koszenie. W związku z tym zaapelował, aby zastanowić się  

i przygotować jakąś filozofię zieleni na terenach gminnych. Wyartykułował, iż takie założenia 

są potrzebne, aby nie wycinać tego później po kilkunastu latach tym bardziej, że niektóre 

gatunki sadzone były aby upamiętniać wydarzenia z przeszłości. Radny wyjaśnił, że w tych 

kwestiach chodzi o pewien akcent. 

 

Radny Jan Omachel w kwestii wyciętych buków wyjaśnił, że nie nadawały się one na surowiec 

do produkcji, w związku z czym zostały one wycięte, a drewno spalone. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że w chwili obecnej nie jest to teren gminny, a jego cześć 

zahaczająca o buki została wykupiona od parafii łącznie z drogą dojazdową do posesji przez 

osobę fizyczną. Uzupełnił, iż założeniem tego było urządzenie dojazdu do cmentarza 

cholerycznego i doprowadzenie jego otoczenia do dobrego stanu. Dopowiedział, że część z tych 

drzew stanowiła zagrożenie, bowiem ich gałęzie odłamały się. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15-minutową przerwę w obradach w godz. 1420-1435. 

 

Ad. 8 

Po wznowieniu obrad Rada przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Zwrócił 

uwagę, że uchwała normująca przedmiotową tematykę funkcjonuje już w obrocie prawny. 

Wytłumaczył, iż nowa propozycja zakłada, aby terminy uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi przedłużyć do pełnego miesiąca. Dopowiedział, że dotychczas 

obowiązujące terminy pokrywały się z terminami rat podatkowych. Stąd projekt uchwały, który 

zakłada rozdzielenie płatności do dnia 31 marca, 30 czerwca, 30 września i 30 listopada danego 

roku kalendarzowego. 
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Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska do projektu. 

 

Radny Stanisław Wierdak – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja w dniu 25 listopada 2016 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku, z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXI/ 149 /2016  

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Następnie Rada zajęła się projektem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Krościenko Wyżne oraz 

ustalenia stawki takiej opłaty. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Na wstępie 

przypomniał, że do tej pory stawka opłaty za odbiór i unieszkodliwianie odpadów komunalnych 

zbieranych selektywnie wynosiła 5,50 zł i 11 zł miesięcznie za odpady zbierane nieselektywnie 

od mieszkańca. Zakomunikował, że obecnie opłaty tej zaczyna brakować w rozliczeniu 

rocznym zadania w zakresie wywozu i utylizacji zbieranych odpadów. Na potwierdzenie tego 

Wójt przytoczył dane za okres od 1 stycznia do 31 października bieżącego roku. Dane za ten 

okres przedstawiają się w następujący sposób: 

- zebrano 531,14 ton odpadów zmieszanych (jest to wzrost w stosunku do ubiegłego roku 

o 11,65 %), 

- odpady selektywnie zbierane 180,94 ton (wzrost o 5,77 %), 

- popioły 32,77 tony (wzrost o 40,5 %), 

- odpady zielone 179,64 ton (wzrost o 75,36 %), 

- odpady wielkogabarytowe 33,15 tony (wzrost o 36,53 %), 

- odpady cmentarne 12,08 ton (wzrost o 17,32 %). 

Kontynuując Wójt zaznaczył, że z przytoczonych danych wprost wynika, że ilość zbieranych 

odpadów uległa zdecydowanemu zwiększeniu, a dwa ostatnie miesiące roku przyniosą 

dodatkową zwyżkę ich ilości. Obrazując to kwotowo poinformował, że w 2015 roku wydatki 

na odbiór odpadów wyniosły 324 649,08 zł, zaś w roku bieżącym do października wynoszą już 

306 815,60 zł. Do nich należy jeszcze doliczyć około 50 tys. zł z tytułu przewidywanej zapłaty 

za wywóz w miesiącach listopad-grudzień, co do końca roku da kwotę rzędu około 357 tys. zł. 

W kontekście tego, wpływy jakie do końca roku zasilą budżet gminy wyniosą 326 286 tys. zł, 

przy założeniu, że wszyscy zobowiązani uiszczą należności. Nadto poinformował,  

iż dotychczas do kasy gminy wpłynęło 275 352,03 zł. i wyraził przekonanie, że kwotę około 

51 tys. zł uda się jeszcze zebrać. Niemniej zaakcentował, że mimo to dwie podstawowe 

wartości się niezbilansują tj. pieniądze, które wpływają oraz koszty jakie z tytułu odbioru 

poniesie gmina. Wytłumaczył, że stąd właśnie propozycja, aby zrównoważyć ten bilans  
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w postaci podwyższenia kwoty miesięcznej od mieszkańca na 7 zł za odpady selektywnie 

zbierane i 14 zł za odpady nieselektywne. Podwyżka ta pozwoli uzyskać w 2017 roku przychód 

na poziomie 401 904,00 zł i pokryje w całości koszty wywozu odpadów z terenu gminy, które 

jak już wiadomo po przeprowadzeniu postępowania przetargowego wyniosą 388 755,00 zł.  

Z kolei pozostałe środki pokryją koszty oprogramowania oraz serwisu. Ponadto poinformował, 

że w gminie opłata śmieciowa ma zastosowanie do 4 376 mieszkańców, bowiem około 1000 

osób przebywa poza terenem gminy w związku z pobieraniem nauki, pracą zawodową w kraju 

lub poza jego granicami. Dopowiedział, że podwyżka ta pośrednio związana jest także  

z podwyższeniem stawki za śmieci podlegające spaleniu na wysypisku. Zaakcentował,  

iż przedstawiona argumentacja prowadzi do ostatecznego wniosku, aby śmieci niestety  

po 3 latach kosztowały drożej. 

 

Radny Stanisław Wierdak dopytał o sytuację w innych gminach. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że w innych gminach, co może być zaskoczeniem jest 

mniej odpadów. Zobrazował to na przykładzie gminy Miejsce Piastowe w której jest 11 tys. 

mieszkańców i Chorkówki gdzie jest 11 tys. 430 mieszkańców tj. 2,5 i 2,6 razy więcej 

mieszkańców niż w naszej gminie (4 tys. 376 mieszkańców). W szczegółach sytuacja ta 

przedstawia się w następujący sposób: 
 

Gmina 
Liczba 

mieszkańców 

Odpady selektywnie 

zbierane 

Odpady 

zmieszane 

Krościenko Wyżne 4 376 181 ton 531 ton 

Miejsce Piastowe 11 000 340 ton 550 ton 

Chorkówka 11 430 384 ton 700 ton 
 

Wójt wytłumaczył, że ilość ton odpadów zmieszanych zebranych w naszej gminie jest 

dwukrotnie wyższa na mieszkańca niż w pozostałych gminach. Dodał, że podobnie jest  

w odpadach selektywnych choć przelicznik ten jest już dużo mniejszy. Zwrócił uwagę, że 

relacja pomiędzy odpadami selektywnie zebranymi w stosunku do odpadów zmieszanych 

również kształtuje się na niekorzystnym poziomie. Uzupełnił, że tona odpadów selektywnie 

zebranych jest o połowę tańsza od odpadów zmieszanych i dlatego w tym aspekcie należy 

szukać oszczędności. Dopowiedział, że w tym temacie trzeba będzie wyczulić na te aspekty 

mieszkańców i przeprowadzić kompleksowe działania informacyjne, aby położyć nacisk na 

lepszą segregację odpadów przez mieszkańców. Zauważył, że w przeciwnym razie kwoty opłat 

będą rosły gdyż gmina, zgodnie z przepisami ustawy, nie może przeznaczać na sfinansowanie 

wywozu odpadów innych środków aniżeli te, które pochodzą z opłat wnoszonych w tym celu 

przez mieszkańców. Uwydatnił, iż takie są założenia ustawy, aby koszty przychodu i rozchodu 

zadania dotyczącego odbioru i utylizacji śmieci przez gminę bilansowały się. Dodał, że 

powyższe znajduje również odzwierciedlenie m.in. w przeprowadzonej miesiąc temu kontroli 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w zakresie gospodarki śmieciowej na terenie naszej gminy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Budżetu  

i Finansów do projektu uchwały. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że opinia jest jednogłośnie pozytywna ale w stosunku do wniosku Komisji o ustalenie stawki 

dla odpadów selektywnych – 6,50 zł i dla nieselektywnie zbieranych 13,00 zł miesięcznie. 
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Poinformował, że za takim rozwiązaniem zagłosowało 5 członków Komisji, a jednogłośna 

opinia stanowi wynik przeprowadzonej analizy wskazującej, że zaproponowane przez Komisję 

stawki są wystarczające, aby w 2017 roku zrealizować to zadanie. 

 

W otwartej dyskusji radny Wiesław Gomółka zauważył, że przykładowo w Łężanach jest  

99 procent odpadów wynoszonych przez mieszkańców w żółtych workach tj. odpadów 

selektywnych. Podkreślił, że w naszej gminie nie ma w tym zakresie nawet 50 procent. 

 

Radny Paweł Lorens w temacie odpadów nieselektywnych dopytał o procent społeczeństwa, 

który korzysta z tej opcji. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że jest to 2-3 osoby w gminie. 

 

Radny Paweł Lorens odnośnie podnoszenia kwoty za segregowanie zaznaczył, że jest ona dla 

tych mieszkańców, którzy się po prostu starają i chodzi w tym przypadku tylko o dopracowanie 

pewnych elementów. Zaapelował, aby skierować się w kierunku segregacji. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zgodził się z przedmówca, lecz przypomniał, że koniecznym jest 

wyznaczenie kwoty 14 zł za odpady zbierane nieselektywnie dla tych osób, które rezygnują  

z segregacji.  

 

Radny Zdzisław Omachel udobitnił, iż najpierw należałoby stwierdzić ile osób faktycznie 

segreguje lub nie, co może jedynie wykazać ewentualna kontrola, gdyż samo wygórowanie 

stawki dla odpadów niesegregowanych nic w tym zakresie nie zmieni. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, iż wydaje się że trzeba byłoby mocno 

edukować przytaczając te wszystkie fakty w związku z podwyżką, aby wyczulić ludzi skąd się 

to bierze. Dodał, że przecież samo segregowanie nie stanowi wielkiego problemu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził słowa radnego Zdzisława Omachla, że sens w tym 

wszystkim nie w samej stawce, ale kontroli tego co jest wyrzucane.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wskazał na pozytywny aspekt tej sytuacji, mianowicie 

że mieszkańcy oddają odpady a nie wyrzucają ich w różne inne miejsca. Podkreślił świadomość 

ludzi w wynoszeniu odpadów i okoliczność, że ten pozytywny aspekt niestety przekłada się na 

duże pieniądze. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że dobrze się dzieje kiedy ludzie wynoszą odpady, 

a nie wyrzucają ich do lasu lub rowu. Podkreślił, że nasza gmina biorąc pod uwagę ilość 

produkowanych na 1 mieszkańca odpadów nie odbiega w tym zakresie od średniej krajowej. 

Dodał, że średnia ta kształtuje się na podobnym jak u nas poziomie. Uzupełnił, że w znaczącym 

stopniu odbiegamy od średniej gmin, których dane zostały przytoczone. Wójt pozytywnie 

ustosunkował się do wniosku Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Radny Edward Marszałek zaakcentował, że nie podziela argumentacji jakoby jednorazowy 

wzrost o 20 procent wpłynął na poprawę segregacji. Wskazał, że to strach przed podwyżkami 

z roku na rok powoduje to, że w przyszłości trzeba będzie podnieść więcej. Odnośnie 

przełożenia ilości odpadów na jednego mieszkańca wysunął, aby nie argumentować tych 
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kwestii, bo to bardzo dobrze, że odpady nie poszły w komin. Radny zaznaczył, iż martwi go 

ten znaczący wzrost ilości odpadów zielonych. Wyszczególnił, że każdy na swojej działce może 

ułożyć kompost, bez konieczności kupowania w następnych latach nawozu. Spostrzegł, że, 

wzrost o 40,75,36 i 17 % ilości odpadów w stosunku do 20 % podwyżki to uczciwie rzecz 

ujmując nie jest dużo. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaakcentował, że nie było potrzeby podnoszenia stawki  

w poprzednim roku, gdyż za 2014 rok przychody i koszty bilansowały się. Dopiero 2015 rok 

okazał się rokiem na minusie i ostatnie 10 miesięcy obecnego roku ukazują, że ta granica została 

przekroczona. Z tych też powodów należało się temu przeciwstawić i podjąć działania, aby 

zapobiec temu na przyszłość, tak by w następnym roku przynajmniej same koszty wywózki 

pokryły się z przychodami z tytułu opłaty śmieciowej. 

 

Radny Zdzisław Omachel dopowiedział, że z takiego też założenia wyszła Komisja Budżetu  

i Finansów, aby ustalić opłatę na 6,50 od osoby. Dodał, iż w takim układzie winno się to  

w przyszłym roku zbilansować mając na uwadze cenę wywozu po przeprowadzonym już 

przetargu. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dodał, iż oprócz edukacji, o której mowa, należy 

zwrócić szczególną uwagę na osoby, które notorycznie uchylają się od ponoszenia opłat.  

 

Radny Bolesław Pudłowski wracając do słów radnego Edwarda Marszałka podkreślił, że trzeba 

się cieszyć że jest dużo śmieci w workach gdyż oznacza to, że nie są one spalane przez 

mieszkańców. Zwrócił również uwagę na aspekt, że worki nie są znaczone tj. numerowane. 

Dlatego ludzie tak do tego podchodzą, że nie przykładają się do segregacji, bowiem i tak 

wszystko zostanie zabrane. 

 

Radny Zdzisław Omachel zauważył, aby w tym zakresie zwiększyć edukację i w rozsądnej 

cenie podnieść opłatę. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w praktyce stosowanym rozwiązaniem jest 

wprowadzenie kodów kreskowych jednakże zaznaczył, iż w przyszłym roku nie uda się już 

tego wprowadzić. Dodał, że od następnego roku należy taką możliwość rozważyć i poczynić 

przygotowania w tym kierunku, aby zidentyfikować każde gospodarstwo domowe pod katem 

segregowania odpadów. 

 

Radny Edward Marszałek zwrócił uwagę, iż mówiąc o przyszłości należy iść w kierunku, aby 

płacić za śmieci wywiezione a nie od głowy. Zaznaczył ażeby iść w kierunku systemu,  

w którym się płaci za rzeczywistą masę śmieci, gdyż obecny system dotuje ludzi o wysokiej 

konsumpcji kosztem ludzi o niskiej konsumpcji. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przypomniał, iż należy też wiedzieć o tym, że zgodnie z przepisami 

ustawy do 2018 roku gmina winna osiągnąć 35 procentową wartość odpadów poddawanych 

recyklingowi lub przeznaczonych do powtórnego użycia. Wyjaśnił, że niespełnienie tego 

obowiązku skutkować będzie potężnymi karami nałożonymi na gminę. Wytłumaczył, że z tej 

też przyczyny obowiązek segregacji jest bardzo ważny. 
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Radny Krzysztof Ronowski przypomniał, że corocznie w ramach odbywanych posiedzeń 

Komisja Rewizyjna bada gospodarkę odpadami. Wyjaśnił, że analiza ta odbywa się za pomocą 

porównań, które obrazują sytuację pod względem tonażowym do 5 lat wstecz. Zaznaczył, że  

w 2015 roku nastąpił zdecydowany wzrost na poszczególnych frakcjach odpadów, dlatego 

konieczność podjęcia działań w obszarze edukacyjno-kontrolnym. Odnośnie wcześniejszej 

wypowiedzi Wójta powtórzył, że wzrastają przedziały procentowe, za które gmina odpowiada 

finansowo i przedział 35 procent strumienia odpadów musi zostać wysegregowany a następnie 

udowodniony. Zsumował, iż w konsekwencji sprowadza się to do tego, że góra 10 procent 

odpadów z każdej gminy będzie mogło trafić na składowisko. Odnosząc się do kwestii 

kontrolnej wskazał, że firma która na terenie gminy wygrała przetarg dysponuje stosownym 

programem umożliwiającym dokonywanie na bieżąco szczegółowej kontroli gospodarki 

odpadami. Jednocześnie zaznaczył, że znane są także przypadki kontrolowania worków, gdzie 

tego typu zabiegi przyniosły efekt w postaci zmniejszenia przedziału odpadów segregowanych 

do zmieszanych. Jeszcze raz podkreślił, że spełnienie wymogu procentowego segregacji jest 

istotne z punktu widzenia gminy, gdyż to jednostka samorządowa poniesie finansową 

odpowiedzialność za niewiedzę lub niesubordynację jej mieszkańców. Przypomniał, że dla 

działania w zakresie procentowej poprawy segregacji odpadów kluczowe znaczenie będzie 

miała budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych i poprowadzenie go  

w przyszłości. Kończąc wypowiedź zaakcentował, aby nie spodziewać się obniżek cen na 

odpadach, ponieważ wszystko to kosztuje. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zamknął dyskusję i zarządził głosowanie poprawek 

zgłoszonych przez Komisję Budżetu i Finansów (wniosek w załączeniu). Przypomniał,  

że propozycja Komisji jest, aby ustalić stawkę opłaty 6,50 złotych miesięcznie za odpady 

segregowane i 13,00 złotych miesięcznie za niesegregowane od mieszkańca. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” przyjęciem poprawki głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że poprawka została przyjęta. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania projektu uchwały wraz 

z poprawkami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXI/ 150 /2016  

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

na terenie Gminy Krościenko Wyżne oraz ustalenia stawki takiej opłaty (uchwała 

w załączeniu). 

 

Po usprawiedliwieniu się obrady opuścił radny Jan Omachel. Od tej pory w sesji uczestniczyło 

13 radnych. 
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Ad. 10 

W dalszym ciągu Rada rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty 

za pojemnik z odpadami komunalnymi. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Poinformował, 

że przedmiotowy projekt stanowi kontynuację uprzedniej uchwały Rady. W ramach 

autopoprawki do projektu zawnioskował o ustalenie opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi odbieranymi w sposób selektywny za pojemnik 1100 litrowy w wysokości 70 zł, 

zaś za pojemnik z odpadami zbieranymi nieselektywne w wysokości 140 zł. 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał, czy na terenie gminy dużo 

jest takich pojemników. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że pojemników tych jest niewiele i są to wyłącznie 

jednostkowe sprawy. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku, z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXI/ 151 /2016  

w sprawie ustalenia stawki opłaty za pojemnik z odpadami komunalnymi (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Kolejno przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił, że 

w uchwale NR X/69/2015 Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 27 listopada 2015 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych, w § 1 pkt 5 omyłkowo 

powtórzono numer działki i stąd potrzeba uporządkowania tego stanu tj. wprowadzenia zapisu, 

umożliwiającego zawarcie aktu notarialnego. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji do projektu 

uchwały. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Radni nie zabrali głosu, w związku, z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXI/ 152 /2016  

zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych 

(uchwała w załączeniu). 

 

Po usprawiedliwieniu się salę obrad opuścił radny Wiesław Gomółka oraz radny Bolesław 

Pudłowski. Od tej pory w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

 

Ad. 12 

W kolejnym punkcie Rada dokonała rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie ustalenia 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Wyjaśniła, iż przedmiotowy projekt uchwały został przygotowany w związku ze zmianami 

wprowadzonymi w ustawie o systemie oświaty w zakresie udzielania dotacji dla 

niepublicznych jednostek oświatowych. Poinformowała, iż zmiana została spowodowana 

wprowadzeniem do ustawy zapisów normujących tzw. podstawową kwotę dotacji, stanowiącą 

fundament ustalenia wysokości dotacji dla niepublicznego przedszkola w nowym roku 

budżetowym. Objaśniła, iż podstawowa kwota dotacji dla niepublicznego przedszkola zostanie 

wyliczona na podstawie wydatków bieżących zaplanowanych na prowadzenie przedszkola 

publicznego, pomniejszonych m.in. o koszty opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego, wyżywienie oraz subwencje oświatowe na uczniów niepełnosprawnych. 

Uzupełniła, iż z obliczonej w ten sposób podstawowej kwoty dotacji zostanie wyliczone  

75 procent kwoty, będącej miesięczną dotacją na ucznia dla wyżej wspomnianej placówki. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, jak nowy sposób 

wyliczenia dotacji wpłynie na jej wysokość. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w przyszłorocznym budżecie przewidziano kwotę 

325 tys. zł. Wyjaśnił, że kwota tej dotacji jest na podobnym poziomie jak w roku bieżącym,  

a jej miesięczna wysokość nie powinna ulec większym zmianom. Przypomniał, że głównym 

czynnikiem mającym wpływ na obliczenie wysokości udzielanej dotacji jest liczba dzieci 

uczęszczających do przedszkola samorządowego oraz wydatki budżetu przewidziane na 

wychowanie przedszkolne, które decydują o wyliczeniu podstawowej kwoty dotacji na jednego 

ucznia przedszkola prowadzonego przez siostry zakonne. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku, z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 



 

 

15 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXI/ 153 /2016  

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania (uchwała 

w załączeniu). 

 

Na salę obrad powrócił radny Bolesław Pudłowski. Od tej pory w obradach uczestniczyło  

12 radnych. 

 

Ad. 13 

Następnie rozpatrzono projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik przedstawiła projekt uchwały (projekt w załączeniu).   

Poinformowała, iż projekt złożony przez grupę radnych został przygotowany zgodnie  

z przepisami rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 marca 2009 r. w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych. W myśl tych przepisów wójt w gminach  

do 15 tys. mieszkańców może otrzymać: 

1) wynagrodzenie zasadnicze w przedziale: 4 200,00 zł – 5 900,00 zł, 

2) dodatek funkcyjny do 1 900,00 zł, 

3) dodatek specjalny w przedziale: 20-40% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego, 

4) dodatek za wieloletnią pracę do 20% wynagrodzenia zasadniczego.  

 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że łączna kwota wynagrodzenia Wójta wynosi 9 290,00 zł brutto, 

a wynagrodzenie to zostało ustalone uchwałą Rady NR II/6/2014 z dnia 15 grudnia 2014 roku. 

Informacyjnie przedstawiła kształtowanie się wynagrodzeń w gminach ościennych. Wskazała, 

iż proponowana podwyżka w stosunku do obecnego wynagrodzenia wynosi 350 zł,  

co w rezultacie daje 3,77 %.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił wniosek 

Komisji do projektu (wniosek w załączeniu). Stwierdził, że Komisja wniosła poprawki do 

projektu, a projekt wraz z poprawkami został pozytywnie zaopiniowany – oddano 5 głosów 

„za” (jednogłośnie). Wskazał, iż Komisja przy rozpatrywaniu projektu wzięła pod uwagę 

kształtowanie się wynagrodzeń w gminach ościennych. Wyjaśnił, że wniosek Komisji dotyczy 

ustalenia wynagrodzenia na poziomie 9 780 zł tj. ustalenia wynagrodzenia zasadniczego  

w wysokości 5 700 zł wraz z pochodnymi od niego naliczanymi. 

 

W otwartej dyskusji radny Bolesław Pudłowski zaakcentował, aby nie patrzeć na Wójtów gmin 

ościennych, bowiem nie ma porównania jak oni gospodarzą. Zakomunikował, że wszyscy 

dobrze wiemy jak nasz Wójt gospodarzy i z tej przyczyny podwyżka jest zasadna. 

 

Radny Zdzisław Omachel wtrącił, iż między innymi te czynniki Komisja Budżetu i Finansów 

przy rozpatrywaniu projektu wzięła to pod uwagę. 
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Więcej głosów nie zabrano, w z czym prowadzący posiedzenia Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie nad przyjęciem poprawek zawnioskowanych przez Komisję zgodnie ze złożonym 

przez nią wnioskiem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że poprawka Komisji została przyjęta. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania projektu uchwały wraz 

z poprawkami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXI/ 154 /2016  

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Krościenko Wyżne (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Przypomniał, 

że w 2007 roku Rada Gminy uchwałą ustaliła w wysokości 500 zł jednorazową zapomogę  

z tytułu urodzenia się dziecka dla osób zameldowanych na pobyt stały na terenie naszej gminy. 

Wytłumaczył, iż w obecnym stanie zapisy uchwały zdewaluowały się, bowiem państwo 

również wprowadziło becikowe w wysokości 1000 zł, które obowiązuje od kilku lat. 

Dodatkowo w roku bieżącym wprowadzono świadczenie wychowawcze na dzieci, choć nie 

wszyscy rodzice go otrzymują, bowiem na pierwsze dziecko obowiązuje kryterium dochodowe. 

Uzupełnił, że wobec tego gminne becikowe przestaje spełniać swoją motywacyjną rolę. 

Zaznaczył, że uchylenie uchwały odciąży finansowo budżet gminy od zastępowania roli 

państwa, a ewentualne oszczędności w tym zakresie można przekierować w kierunku 

wspomagania opieki nad dziećmi do lat 3. Dlatego propozycja uchylenia z końcem bieżącego 

roku dotychczas obowiązującej uchwały. 

  

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik przedstawiła dane finansowe za okres obowiązywania 

uchwały. Poinformowała, że ogółem wydatki z budżetu gminy w okresie 9 lat obowiązywania 

uchwały wyniosły przeszło 300 tys. zł i kształtowały się one następująco: 

- w 2008 r. – szacunkowo 30 tys. zł (dokumenty przekazano do archiwum), 

- w 2009 r. - 34 tys. 500 zł, 

- w 2010 r. – 37 tys. zł, 

- w 2011 r. – 34 tys. 500 zł, 

- w 2012 r. – 33 tys. 500 zł, 
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- w 2013 r. – 26 tys. zł, 

- w 2014 r. – 28 tys. zł, 

- w 2015 r. – 32 tys. zł, 

- w 2016 r. – stan na dzień dzisiejszy 31 tys. 500 zł. 

 

Radny Stanisław Wierdak dopytał, ile osób objęło to świadczenie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w stosunku rocznym jest to przedział 50-70 dzieci.  

 

Radny Paweł Lorens zauważył, że Program 500+ stanowi pewien sygnał dla rodziców, jednak 

nie wszyscy kwalifikują się do tego Programu. W związku z tym dopytał co z osobami, które 

nie spełniają kryteriów dla niego ustalonych. 

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik wskazała, że osoby te kwalifikują się do becikowego 

gwarantowanego przez państwo. 

 

Radny Paweł Lorens spostrzegł, czy uchylając uchwałę nie skrzywdzimy pozostałych 

rodziców, którzy nie otrzymują świadczenia wychowawczego 500 złotych na dziecko. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że skoro rodzice nie otrzymują świadczenia 

wychowawczego oznacza to, że mają lepsze dochody, bowiem przy niskim dochodzie 

przysługuje ono również na pierwsze dziecko. Zauważył, że w chwili obecnej pomoc państwa 

w tym zakresie pod względem finansowym dla rodziców jest znacząca. Nadto zadanie to nie 

należy do zadań własnych gminy, a założeniem podjętej przez Radę uchwały było przyjście  

z pomocą w najtrudniejszym dla rodziców momencie. Obecnie działania państwa zastąpiły rolę 

samorządu w zakresie polityki prorodzinnej. Podkreślił, że w chwili obecnej można inaczej 

zagospodarować rodzaj świadczonej pomocy, która nie powinna mieć charakteru 

jednorazowego lecz zachowywać pewną ciągłość. 

 

Radny Edward Marszałek wyjaśnił, że rozumie intencje jednak nie zgadza się z przedstawioną 

argumentacją, że rodzice dostają 500+ na dziecko, bowiem nie ma to nic do rzeczy, że ktoś 

dostaje to świadczenie wychowawcze. Dopowiedział, że w przypadku uchwały Rady, wszyscy 

dostawali 500 zł jednorazowo pod warunkiem złożenia wniosku. Radny nie zgodził się też  

z argumentacją, że pieniądze można przekierować na kluby dziecięce, gdyż nie wszyscy chcą 

taki klub prowadzić. Zdaniem radnego najsłuszniejszą argumentacją jest, że to państwo przejęło 

ten obowiązek  w wypłacaniu 1000 zł. 

 

Więcej głosów nie zabrano w związku, z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 1 radny, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXI/ 155 /2016  

w sprawie uchylenia uchwały własnej (uchwała w załączeniu). 
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Ad. 15 

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie podatku od nieruchomości.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił, że 

proponuje się następujące stawki podatku od nieruchomości w 2017 roku: 

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,80 zł od m2 powierzchni (bez 

zmian w stosunku do obecnego roku), 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych – 4,54 zł od 1 ha powierzchni (stawka maksymalna) – 

brak tego rodzaju składników opodatkowania, 

c) pozostałe grunty – 0,19 zł od 1 m2 powierzchni (wzrost o 1 grosz); 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji – 2,98 zł (stawka maksymalna) – brak 

tego rodzaju składników opodatkowania; 
2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,55 od 1 m2 powierzchni użytkowej (wzrost o 1 grosz), 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 17,30 zł od m2 

powierzchni użytkowej (wzrost o 30 groszy), 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 10,59 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej (stawka maksymalna), 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów  

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,33 zł 

od 1 m2 powierzchni użytkowej (stawka bez zmian), 

e) pozostałe budynki – 3,90 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej (wzrost o 5 groszy); 

3) od budowli – 2 % ich wartości (bez zmian). 

 

Wójt wytłumaczył, że wpływy ogółem w 2017 roku z tytułu podatku od nieruchomości, przy 

założeniu obowiązywania powyższych stawek podatkowych wyniosą 668 938,00 zł.  

W zakresie podatku rolnego Wójt poinformował, że opodatkowanie w 2017 roku ulegnie 

zmniejszeniu w stosunku do 2016 roku o 2,44 %, z uwagi na zmniejszenie ceny skupu żyta za 

1 kwintal. Dopowiedział, że także opodatkowanie podatkiem leśnym ulegnie niewielkiemu 

zmniejszeniu o 0,39 % w stosunku z obecnym rokiem, albowiem obniżono cenę za m3 drewna. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji do projektu uchwały: 

1) radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 

5 głosy „za” (jednogłośnie). 

2) radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

3) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 
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W otwartej dyskusji nad projektem uchwały radni nie zabrali głosu, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXI/ 156 /2016  

w sprawie podatku od nieruchomości (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2016 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 58 136,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Transport i łączność w kwocie 12 000,00 zł – wydatki majątkowe; 

b) w dziale 852 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 22 000,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza w kwocie 8 000,00 zł – wydatki 

bieżące; 

d) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 16 136,00 zł – wydatki 

majątkowe. 

2) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 58 136,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 1 636,00 zł – wydatki majątkowe; 

b) w dziale 750 – Administracja publiczna w kwocie 3 000,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 8 000,00 zł – wydatki bieżące; 

d) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 18 106,00 zł – 

wydatki bieżące; 

e) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 16 000,00 zł – 

wydatki bieżące; 

3) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 17 581,87 zł, w tym: 

a) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 17 581,87 zł; 

4) wydatki działu 801 w kwocie 17 581,87 zł zostaną pokryte w ramach wolnych środków jako 

nadwyżki budżetowej z roku ubiegłego. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens dopytał z czym związane jest w § 2 ust. 2 zwiększenie 

wydatków działu 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło wyjaśniła, że są to potrzeby jakie należy zabezpieczyć do 

końca roku w zakresie umów cywilnoprawnych orkiestry dętej oraz kapeli.  
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Więcej głosów w dyskusji nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXI/ 157 /2016  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 17 

Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje 

i zapytania”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel w związku z tematem wywołanym przez radnego Edwarda 

Marszałka przedstawił plan zagospodarowania terenu wokół budynku Ochotniczej Straży 

Pożarnej oraz budynku Urzędu i Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym. Wyjaśnił,  

że wykonany na te potrzeby plan, na bazie którego m.in. zaplanowano wycinkę wcześniej 

wspomnianych drzew, stanowi koncepcję zagospodarowania otoczenia tych budynków. 

Zaznaczył, że koncepcja ta przygotowana pod względem kosztorysowym przewidziana została 

do wykonania w ramach przyszłorocznego budżetu. Uzupełnił, że dodatkowo zakłada ona 

odnowienie tj. wyczyszczenie pomnika znajdującego się przy straży oraz wymianę kostki 

brukowej i zamontowanie ławek.  

 

Radny Zdzisław Omachel dopytał o orientacyjny koszt wykonania tych zadań. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że zagospodarowanie terenu wokół OSP to koszt  

w granicach 19 tys. zł, zaś terenu wokół budynku Urzędu i Domu Ludowego to kwota 

kosztorysowa rzędu 68 tys. zł. 

 

Radny Edward Marszałek wskazał, że przedstawione projekty w większości zawierają gatunki 

obce jak przykładowo tuje. Jednocześnie złożył wniosek, aby były to rodzime gatunki opisane 

tabliczkami botanicznymi, gdyż zabiegi projektantów usuwają gatunki rodzime. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wtrącił, iż w projekcie chodzi zapewne o to aby 

kompozycja ta była ładna i estetyczna. 

 

Radny Edward Marszałek wyjaśnił, iż celem skonsultowania poprosił o pokazanie tych 

projektów, gdyż trudno jest dyskutować jeżeli coś już jest posadzone. Uzupełnił, że stąd 

również sugestia ogólnodostępnego ogródka botanicznego, gdyż posiadamy wiele gatunków  

i odmian rodzimych krzewów. Radny zaznaczył, że jest to jego własne zdanie i rozumie, że być 

może większość osób lubi gatunki obce. Wyraził nadzieję, że ten akcent będzie nieco inny  

i będzie posiadał jakieś przesłanie i sens. Podkreślił, że taka powinna być formuła, iż tego typu 

projekty konsultuje się na przykład na stronie internetowej prosząc o składanie uwag. W ten 

sposób można uniknąć ocen, jeżeli się to pokaże. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel uzasadnił, iż każdy posiada własne argumenty i rozwiązania w tym 

temacie. Zaznaczył, że przyjmuje zgłoszone uwagi, lecz na obecnym etapie opracowanie jest 

już zakończone. Umotywował, iż przyjrzy się temu, a zgłoszone uwagi przekaże projektantowi. 
 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaprosił wszystkich zainteresowanych na spotkanie informacyjno-

organizacyjne na temat odnawialnych źródeł energii, które odbędzie się o godz. 18:00 w sali 

Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym. Poinformował, że na spotkaniu będzie obecny 

przedstawiciel firmy, który dokona omówienia szczegółów w tym zakresie. Wyjaśnił,  

że przewidywana kwota dofinansowania w zależności od wyboru jednej z opcji wynosi  

w granicach 70 % kosztów, a wniosek w tym zakresie będzie składany wspólnie z Krosnem,  

o ile będzie wystarczająca liczba osób w tym przedsięwzięciu uczestniczących. 
 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, o wymaganą liczbę chętnych. 
 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że łącznie potrzeba około 100 osób. 

 

Radny Krzysztof Ronowski pozostając przy temacie odnawialnych źródeł energii poddał 

szczegółowej analizie dokumentację projektową pod kątem możliwości wyboru 

poszczególnych opcji dofinansowania. 

 

Radny Zdzisław Omachel zwrócił się do Wójta o wystąpienie do powiatu w sprawie ulicy 

Południowej w zakresie namalowania poziomych pasów na drodze oraz zamontowania barier 

ochronnych na łuku, w miejscu gdzie wysokość terenu jest większa niż 2 metry. Uzupełnił,  

że mieszkańcy prosili o poruszenie tego tematu, a miejsce to jest bardzo niebezpieczne 

zwłaszcza zimą porą. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zasugerował, aby równocześnie poruszyć też sprawę 

budowy wyniesionych przejść dla pieszych na ulicy Północnej.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że występował już w tych sprawach do Zarządu 

Powiatu. Wyjaśnił, że sprawy te opiniowana około 3 miesięcy temu Komisja Ruchu, jednak nie 

przychyliła się do złożonych wniosków. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 
 

Ad.18 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął XXI sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

                mgr Antoni Dębiec 


